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Natjecatelj, igrač, zaljubljenik i ovi-
snik o ribolovu agresivnih i borbe-
nih basseva, Kurt Dove se ozbiljno 

dohvatio ribolova još u ranom djetinjstvu. 
Ovaj Amerikanac danas uživa u ribolovu 
više nego ikad, a upravo svojoj sposobnosti 
da uživa u svakom trenutku provedenom u 
ribolovu i u svakoj sitnici koja se ribolova 
tiče, pripisuje dosadašnji ostvareni uspjeh. 
Pored omiljenih ribolovnih tehnika i sa-
vjeta za ribolov bassa, Kurt nam je još jed-
nom dokazao i koliko je svijet mali. Naime, 
prije nekoliko godina posjetio je Hrvatsku 
i prošetao Zagrebom, te je u svima nam 
poznatoj trgovini Škorpion kupio nekoliko 
varalica za bassa! Nažalost, Kurtu nitko 
nije rekao da borbeni “grge” plivaju i u na-
šim vodama, pa nije imao priliku okušati 
svoje znanje i na hrvatskim jezerima. No, 
obećao je da će se javiti ukoliko nas bude 
opet posjetio...
K Kurt, molio bih Vas da se u nekoliko 
rečenica predstavite čitateljima Šport-
skog Ribolova...
- Pa najbolji način da se opišem bio bi - 
ribolovni fanatik. Gajim mnogo strasti 
prema športskom ribolovu bassa. Očito je 
da se volim natjecati, sudjelovao sam na 
BASS Elite seriji od 2006. do 2008. godine, 
ali jednako tako uživam gledajući i čitajući 
sve što se događa u svijetu bass ribolova. 
Uživam u činjenici da sam dio cijele te in-
dustrije u svim aspektima - i u raznim ri-
bolovnim događanjima, i u prodaji pribo-
ra, i u očuvanju riba i njihovog staništa… 
Odrastao sam loveći na rijeci Potomac 
nedaleko Washingtona, radio nekoliko 
različitih poslova kako bih si uspio priu-
štiti pribor i koji vrijedan izlazak na vodu. 
S vremenom sam postao osposobljen za 
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ribolov na najvišim razinama natjecanja. 
Sada radim kao vodič na jezeru Amistad u 
Del Riu, u Texasu, i redovno sudjelujem na 
velikim turnirima diljem zemlje. 
K Natjecanja i turniri imaju tradiciju u 
Americi. Svaki se ribič trudi biti najbo-
lji. Kako Vi doživljavate ta natjecanja? 

- Mislim da se konkurencija svodi na isto 
u svakom sportu, pa čak i u poslu, kakav 
god on bio. Istina je da svi nastojimo biti 
najbolji i postići najviše, a natjecanje je 
svakako jedan od najboljih načina da iz-
mjerimo i izvažemo svoje sposobnosti. 
Tijekom natjecanja postoji puno strate-

gija za ulov ribe koje me primoravaju da 
natjeram samoga sebe da budem što bolji, 
maštovitiji i da razmišljam brže. Pokreta-
nje brodova i ono slatko nervozno iščeki-
vanje koliko ćete biti dobri, kako ćete se 
prilagoditi uvjetima, koliko visoko mjesto 
ćete si osigurati... Sve je to dio priče i ono 
što natjecanja čini atraktivnim. Najbolji je 
pak dio natjecanja vaganje na kraju dana. 
Proveli ste cijeli dan i uložili maksimalni 
napor kako biste postigli što bolje rezulta-
te, a koliko su bili dobri, to se saznaje tek 
na kraju. Neovisno o rezultatima, čovjek 
svaki put nauči nešto novo, otkrije greške 
koje će idući put ispraviti.
K Ulovili ste mnogo lijepih baseva u svo-
joj karijeri pa bih Vas molio da na teme-
lju tog iskustva ukratko opišete njihovo 
ponašanje i navike?
- Njihovo ponašanje i kretanje mogu se 
predvidjeti kroz godinu, no unatoč tome 
ove ribe mijenjaju navike kroz svako go-
dišnje doba i upravo ih je zbog toga zani-
mljivo loviti. Stvar je u izazovu. Oni su op-
ćenito vrlo agresivna vrsta i pojesti će sve 
što pliva u bližem teritoriju, a s druge stra-
ne znaju biti izrazito pasivni i plahi. To je 
ustvari vrlo zla riba koja neće praštati ni-
čemu što pliva, pa bila to zmija, riba ili miš, 
no ima dana kada su strašno lijeni. Uspjeh 
ovisi upravo u promatranju riba i u prepo-
znavanju trenutnog raspoloženja bassa.
K Omiljena tehnika i pribor?
- Koristim Triton brod i Mercury vanbrod-
ski motor te Lowrance elektroniku koja mi 
pokazuje strukture na dnu jezera, što pro-
nalaženje ribe čini daleko jednostavnijim 
i bržim. 
Lovim brzim i oštrim Powell štapovima 
kojima mogu odrađivati precizne i jake 
kontre, ali i ribu dovoljno brzo dovesti do 
broda. To je na natjecanjima jako važno. 
Štapovi su opremeljeni Ardent rolama.
Moje omiljene varalice su imitacije žaba, 
posebice one koje proizvodi tvrtka Opti-
mum Baits. Koristim ove umjetne mamce 
na mnogim jezerima, ali u ribolovu bassa 
posebno uživam kad je voda bogata vege-
tacijom. Izvući ribu iz trave, izazvati njen 
napad na varalicu, to je uvijek veliko zado-
voljstvo. Rado bacam i imitacije rakova 
koje vodim “flipping” tehnikom, no velike 
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ribe redovno lovim i popularnim “swim-
bait” mamcima.
K U Hrvatskoj su vode plitke, često i bo-
gate preprekama, a ribolov iz čamca je 
na takvim vodama zabranjen. Koji je Vaš 
savjet za uspješan ribolov?
-  I u Americi ima puno takvih voda. Na 
takvim vodama najprije šansu dajem 

površinskim mamcima koji su posebno 
lovni u rano ujutro i kasno navečer, te za 
oblačnog vremena. Površinci se mogu vo-
diti sporo ili brzo, a uspješni su kod oba 
načina povlačenja Silikonske gliste na 
Texas montaži su jednako dobar izbor za 
takve vode. U plitkim jezerima nije pre-
više pametno koristiti jako velike i teške 
varalice jer plaše ribu. One lakše nježni-
je padaju na vodu i ribe ih napadaju bez 
puno razmišljanja. Primjerice, Senko bez 
otežanja... 
K Vjerujete li da postoje neuhvatljivi 
primjerci?
- Pa baš i ne… Kao ribiči trebamo gledati 
na najbolji mogući način i tehniku za tre-
nutne uvjete i ako to ne donosi uspjeh, ne 
možemo olako zaključiti da ribe ne grizu 
danas i na tome završiti ribolov. Treba se 
prilagoditi i isprobati različite metode ri-
bolova dok se ne pronađe onaj pravi, onaj 
koji pali. Ja mogu garantirati da svaka riba 
uzima mamac i da ju se može isprovocirati. 
Pitanje je lokacije i prezentacije, odnosno 
izbora pravog mamca. Znate kako je Mike 
Iaconelli rekao: - Nikada ne treba odustati!
K Vjerujete li u arome i atraktante?
- Ne mislim da oni igraju veliku ulogu, ali 
nekad mogu pomoći i donijeti griz ili dva 
više. Korisni su i zbog toga što daju više 
vremena za kontru, jer riba namirisane 
mamce ipak drži nešto duže u ustima. Mi-
slim da dodatak soli na mamac daje jednak 

učinak, no sol utječe i na tonjenje mamaca 
- ako se na mamac stavi puno soli on će po-
tonuti brže, dok će onaj s manje soli imati 
neutralnija svojstva u vodi. Ovisno o efek-
tu kojega želimo postići, toliko ćemo soli 
dodati na varalicu.
K Spomenuli ste sonare... Na koji način 
Vam oni pomažu?
- U ribolovu bassa su korisni na mnogo 
načina. Primarna funkcija je otkrivanje 
dubine vode. Ovisno o dobu godine možete 
lako doznati dubinu što će ribolov učiniti 
lakšim. Sljedeća korisna stvar je očitavanje 
strukture i pokrova na dnu. Na primjer, 
stablo ću vrlo jasno razaznati na sonaru, a 
sam bih ga teško mogao pronaći. Zadnje za 
što koristim sonar jest pronalaženje ribe. 
To činim samo ako moram, ako se radi o 
većim dubinama.
K I za kraj, recite mi što biste poručili 
mladim ribičima, posebice onima kojima 
je bass najdraža riba?
- Zabavite se! To je najvažnije, bez obzira 
o kojoj se vrsti ribe radilo i kojom je meto-
dom i tehnikom lovili. Uživajte u prirodi i 
u dobrim stvarima kojima nas priroda da-
ruje. Uspjeh će se dogoditi samo ako znate 
uživati u ribolovu, a sve što je potrebno 
naučiti ćete mnogo lakše ukoliko cijeli 
sport shvatite kao veliku zabavu. Pozdrav 
svim bassolovcima u Hrvatskoj, posebno 
onim najmlađim, te svim čitateljima 
Športskog Ribolova!
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Fishing shop “Bistro” Uvoz i distribucija pribora i opreme 
najpoznatijih svjetskih proizvoaËa
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